
Rada Miasta Wloclawek

Protokol nr 1912025

XIX Sesja Rady Miasta Woclawek w dniu 2025-06-03
Miejsce posiedzenia: Urzqd Miasta Woclawek, Zielony Rynek 11113, sala nr 4
Obrady rozpoczqto 2025-06-03 o godzinie 14:00, a zakohczono o godzinie 14:35 tego
samego dnia.

W posiedzeniu wziqlo udzial 19 czlonk6w.

Obecni:

1. Ewelina Brodzifiska
2. Jaroslaw Chmielewski
3. Janusz Dqbczyfiski
4. Jakub Girczyc
5. Andrzej Golqbieski
6. lgor Griszczuk nieobecny
T.Krzys*of Grzqdziel
8. Joanna Hofman-Kupisz
9. Ewa Hupalo nieobecna
10. Domicela Kopaczewska
11. Marlena Korpalska
12. J6zef Mazierski nieobecny
13. Wanda Muszalik
14. Arkadiusz Piasecki
15. Elzbieta Rutkowska
16. Rafal Sobolewski nieobecny
17.Ewa Szczepaiska
18. Szymon Szewczyk
19. DanielTobjasz
20. lrena Vukovid-Kwiatkowska



21. Marek Wasielewski
22.Katazyna Zarqbska
23. Janusz Zi6lkowski

Ad. 1

Sprau4y Organizacyj ne.

Przewodniczqca Rady Miasta radna Ewa Szczepafiska otwierajqc obrady XIX sesji Rady
Miasta powitala obecnych na obradach Prezydenta Miasta, Zastqpc6w Prezydenta Miasta
Skarbnika iSekretaza Miasta. Przewodniczqca Rady Miasta powitala r6wniez dyrektor6w
Wydzialow Urzqdu Miasta, radnych Rady Miasta lX kadencji oraz pozostale osoby
uczestniczace w obradach a tak2e wszystkich, kt6zy za pomocA sieci lnternet obsenuujq
obrady. Na sali sesyjnej obecni byli takze licznie zgromadzeni Mieszkaricy Woclawka
zai nteresowan i tematykq bqdqcq przed m iotem obrad.

Ponadto Przewodniczqca Rady Miasta poinformowala, iz sesja transmitowana jest w
Bi uletynie I nformacji Publ icznej Urzqdu M iasta Wloclawek.

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqca Rady Miasta stwierdzila, ze na stan
23 radnych, na sali obrad aktualnie zalogowanych do systemu jest 19 radnych, a zatem
obrady sesyjne w dniu 3 czerwca 2025r. sq prawomocne.

Lista obecno5ci radnych podczas obrad XIX sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do
protokolu.

Przewodniczqca Rady Miasta poinformowala, 2ew Biurze Rady Miasta orazw Biuletynie
Informacji Publicznej Urzqdu Miasta udostqpniony byl do wglqdu protok6l z obrad XVlll
sesji Rady Miasta Woclawek lX kadencji, kt6ra odbyla siq w dniu 27 mala 2O25r roku, z
kt6rym radni mogli siq zapoznat i wnie56 ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag,
poprawek i uzupelniei. Ponadto we wskazanym Biuletynie znajduje siq takze nagranie
audio oraz video z odbytej sesji Rady Miasta.

Przewodniczqca Rady Miasta zakomunikowala, i2 wraz z zawiadomieniem o obradach
dzisiejszej sesji przekazany zostal radnym pozqdek obrad. Nastqpnie aur6cila siq z
zapytaniem czy radni pragnq zglosi6 do niego zmiany.

Radni nie zglosili zmian oraz wniosk6w do przedlo2onego poz4dku obrad. Natomiast
Przewodniczqca Rady Miasta zglosila wniosek o rozszerzenie porzqdku obrad XIX sesji



Rady Miasta w punkcie nr 3 o uchwalq w sprawie rozpatzenia petycji Klubu Konfederacji
Miasta Wloclawek.

Nastqpnie Przewodniczqca Rady Miasta rozpoczqla procedurq glosowania nad

wnioskiem.

Glosowano w sprawie:

wniosku o rozszerzenie pozqdku obrad XIX sesji Rady Miasta w punkcie nr 3 o uchwalq
w sprawie rozpatrzenia petycji Klubu Konfederacji Miasta Woclawek

Wvniki qlosowania

ZA:18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJQ SIQ: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wvniki imienne:

zA(e)
Ewelina Brodzitiska, Jaroslaw Chmielewski, Janusz Dqbczyriski, Jakub Girczyc, Andrzej
Golqbieski, Joanna Hofman-Kupisz, Domicela Kopaczewska, Marlena Korpalska, Wanda
Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elzbieta Rutkowska, Ewa Szczepafiska, Szymon
Szewczyk, Daniel Tobjasz, lrena Vukovi6-Kwiatkowska, Marek Wasielewski, Katarzyna
Zarqbska, Janusz Zi6lkowski

PRZECTW (1)
Krzysztof Grzqdziel

WSTRZYMUJE StE (0)

BRAK GrOSU (0)

NTEOBECNT (4)
lgor Griszczuk, Ewa Hupalo, J6zef Mazierski, Rafal Sobolewski

Po zakoriczeniu procedury glosowania Przewodniczqca Rady Miasta poinformowala o
wynikach glosowania, stwierdzajqc ponadto, 2e w rezultacie pzeprowadzonego
glosowania wniosek uzyskal akceptacjq Rady Miasta. Tym samym porzqdek obrad XIX
sesji ulegl zmianie.

Wobec powyzszego Pzewodniczqca Rady Miasta przeszla do jego realizacji.



Ad.2

Uchwala w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrant6w oraz utworzenia Centrum
Integracji Gudzoziemc6w na terenie miasta Wloclawek wraz z autopoprawkq.

Wprowadzenia do pzedmiotowego zagadnienia dokonala Pzewodniczqca Rady Miasta,
kt6ra stwierdzila,2e w ostatnich latach w Europie obserwuje siq intensyfikacjq polityki
migracyjnej negatyrvnie odbijajqcej siq na bezpieczeistwie mieszkahc6w kraj6w
europejskich. Wloclawek, jako miasto borykajqce siq z wlasnymi problemami spoleczno-
ekonomicznymi, nie jest gotowe na pzyjqcie dodatkowych obciqzeri wynikajqcych z
naplywu cudzoziemc6w. Utworzenie Centrum Integracji Cudzoziemc6w w naszym
mie6cie i przyjqcie nielegalnych migrant6w doprowadzqdo dalszego pogorszenia sytuacji
lokalnej spoleczno5ci, a przede wszystkim, do obnizenia poziomu bezpieczeristwa. W
zwiqzkuzpowy2szym Rada Miasta Woclawka, kieruj4c siq gtosamimieszkaric6w miasta
oraz troskqo nich, wyra2a sprzeciw wobec tych plan6w.

Ponadto Pzewodniczqca Rady Miasta wyja6nila, 2e do procedowanego projektu uchwaly
zostala wniesiona wsp6lnie wypracowana autopoprawka, w kt6rej zmieniony zostal tytul
uchwaly na: ..w sorawie sprzeciwu wobec relokacji nieleqalnycfr miqrant6w na teren
miasta Woclawek oraz utworzenia Centrum lnteqracii Cudzoziemc6w"

Ponadto w tre6ci uchwaly dla lepszej czytelno5ci podzielono 6wczesny paragraf nr 1 na
dwa paragrafy i dodano slowo,,nielegalnych" migrant6w.

Nastqpnie pzedstawiona zostala opinia komisji rozpatrujqcejww. zagadnienie.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta

Uchwalq w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrant6w oraz utworzenia Centrum
lntegracji Cudzoziemc6w na terenie miasta Wloclawek wraz z autopoprawkq rozpatrzyla
oraz pozytyttvnie zaopiniowala Komisja PorzEdku Prawnego i Publicznego. Opiniq w tej sprawie
przedstawil Przewod niczqcy Kom isj i rad ny Arkad i usz Piasecki.

Po pzedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczqca Rady Miasta poinformowala, 2e
otwiera dyskusjq nad ww. zagadnieniem.



W dvskusii wzieli udzial:

. Radny Jaroslaw Chmielewski

Wobec wyczerpania zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqca Rady Miasta
poddala pod glosowanie ww. projekt uchwaly.

Glosowano w sprawie:

Uchwaly w sprawie sprzeciwu wobec relokacji migrant6w oraz utworzenia Centrum
lntegracji Cudzoziemc6w na terenie miasta Wloclawek wrazz autopoprawkq.

Wvniki slosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJQ SIQ: 0, BRAK GLOSU: 0, NIEOBECN|: 4

Wvniki imienne:

zA (1e)
Ewelina Brodzifiska, Jaroslaw Chmielewski, Janusz Dqbczyriski, Jakub Girczyc, Andrzej
Golqbieski, Krzysztof Grzqdziel, Joanna Hofman-Kupisz, Domicela Kopaczewska,
Marlena Korpalska, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elzbieta Rutkowska, Ewa
Szczepaiska, Szymon Szewczyk, Daniel Tobjasz, lrena Vukovii-Kwiatkowska, Marek
Wasielewski, Katarzyna Zarqbska, Janusz Zi6lkowski

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE StE (0)

BRAK GI_OSU (0)

NTEOBECNt (4)
lgor Griszczuk, Ewa Hupalo, J6zef Mazierski, Rafal Sobolewski

Po zakoficzeniu procedury glosowania Pzewodnicz4ca Rady Miasta poinformowala o
wynikach glosowania, stwierdzajqc ponadto, 2e w rezultacie pzeprowadzonego
glosowania uchwala zostala podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.



Ad.3

Uchwala w sprawie rozpatrzenia petycji Klubu Konfederacji Miasta Wloclawek.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal radny Jaroslaw Chmielewski
Wiceprzewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji, kt6ry przedstawil projekt uchwaly
wraz ze stanowiskiem wypracowanym przez Komisjq i zarekomendowanym Radzie
Miasta. Wiceprzewodniczqcy Komisji zakomunikowal, 2e podczas posiedzenia w dniu 13
marca 2025 roku, Komisja Skarg, Wniosk6w iPetycji obradowala nad petycjqzlozonqdo
Rady Miasta Woclawek przez Klub Konfederacji Miasta Woclawek w dniu 16 grudnia
2024 roku, dotycz4cq plan6w utworzenia we Woclawku centrum integracji
cudzoziemc6w.

Petycja zawiera wezwanie Rady Miasta Wloclawek do podjqcia uchwaly kierunkowej,
zobowiqzujqcej samozqdowq wladzq wykonawczq-Prezydenta Miasta Woclawek, do
u2ycia wszelkich prawnych metod, aby nie dopu6cid do utworzenia na terenie miasta
centrum integracji cudzoziemc6w, ani jakichkolwiek innych oSrodk6w dla imigrant6w,
kt6rzy nielegalnie pzedostali siq do Polski lub bqdq do niej relokowani z innych kraj6w
Unii Europejskiej.

Komisja Skarg, Wniosk6w i Petycji zapoznala siq z treSciq dokument6w zwiqzanych z
procedowanym zagadnieniem, zawieralqcych pismo Marszalka Wojew6dztwa Kujawsko-
Pomorskiego znak: SN-l-915.1.2025 z dnia 06 lutego 2025 roku oraz opiniq prawna
wyra2onqw korespondencji znak: OPIK. BOM. 152.1.2025 zdnia 25 lutego 2025 roku i

ustalila co nastqpuje:
Dnia 9 pa2dziernika 2024 roku Zarzqd WojewSdztwa Kujawsko-Pomorskiego podjql
uchwalq nr 211'1085124 w sprawie przyjqcia ,,Modelu twozenia centrum integracji
cudzoziemc6w" w ramach Dzialania 8.23 Wspieranie integracji obywateli paristw trzecich,
programu Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza 2021-2027, kt6ra jest wynikiem
realizacji zadah okre5lonych w pzyjqtym w dniu 16 pa2dziernika 2024 roku uchwal4 nr
2211110124 dokumencie strategicznym pt. ,,Polityka migracyjna oraz przygotowania kadr
dla rynku pracy wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego". Dokument ten wynika z zapis6w
Strategii rozwoju wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego do 2030 roku - Strategii
Pzyspieszenia 2030+ i zostal opracowany w odpowiedzi na wya,vania wynikajqce z
zachodzqcych proces6w demograficznych i spolecznych, w tym postqpujqcej depopulacji
i nasilenia proces6w migracyjnych. Model zostal przygotowany w celu zapewnienia
odpowiedniej jako6ci uslug w Centrach Integracji Cudzoziemc6w, kt6re planuje siq
utworzyd w wojew6dztwie kujawsko-pomorskim. Zgodnie z modelem zaklada sie
utwozenie tzech Centr6w Integracji Spolecznej w bylych miastach wojew6dzkich



naszego reg iony tj. w Byd g o szczy, Toru n i u i Woclawku. Centra majq prow adzie wylqczn ie
dzialalno5d o charaklerze doradczo-konsultacyjnym, wsparcie i pomoc w adaptacji. Nie
bqdzie mozliwy pobyt dzienny czy jakikolwiek inny. Oferta kierowana jest do obywateli
paistw trzecich, kt6rzy legalnie przebywaja na terenie Rzeczypospolitej Polskiej,
a korzystanie z niejjest w pelni dobrowolne.
Nale2y nadmieni6, 2e Ministerstwo Spraw Wewnqtrznych i Administracji w ramach
ogloszonego konkursu finansowanego przez Fundusz Azylu Migracji i lntegracji, proces
twozenia Centr6w Integracji Cudzoziemc6w powierzylotak2e samozqdom wojewodztw.
To marszalek wojew6dztwa, odpowiedzialny za przygotowanie i wdrazanie strategii
polityki spolecznej na terenie swojego wojew6dztwa, otzymal zadanie stwozenia i

prowadzenia plac6wek. Zalo2eniem MSWiA jest, 2e Centra Integracji Cudzoziemc6w
majq powsta6 we wszystkich 49 miastach bqdqcymi niegdy5 stolicami wojew6dztw.
Przedsiqwziqcie bqdzie realizowane w partnerstwie ze stu2bami wojewody, kt6re
nadzorowa6 bqdq kwestie zwiqzane z legalnoSciq pobytu na terenie Rzeczypospolitej
Polskiej.

Z opinii prawnej wynika, iz Sejm Rzeczypospolitej Polskiej procedowal poselski projekt
ustawy o zmianie ustawy o samozqdzie gminnym oraz ustawy o samozqdzie
powiatowym (druk 2075), kt6ry zakladal powierzenie gminom i powiatom zadafi w
zakresie integracji cudzoziemc6w w spoleczno6ci lokalnej, jednak2e wskazane regulacje
nie weszly w zycie, Zadania zwiqzane z integracjq cudzoziemc6w figurujq w zakresie
obowiqzk6w administracji rzqdowej.

Komisja Skarg, Wniosk6w i Petycji po wsp6lnej dyskusji idokonaniu szczeg6lowej analizy
dokument6w, stwierdzila, 2e argumenty wysuniqte przez wnoszqcych petycjq zastugujq
na uwzglqdnienie.

W zwiqzku zpowy2szym, Komisja Skarg, Wniosk6w i Petycji rekomenduje Radzie Miasta
uznanie petycji za zasadnq i podjqcie uchwaly w bzmieniu okre6lonym w pzedlozonym
stanowisku.

Po przedstawieniu stanowiska Komisji, Przewodniczqca Rady Miasta poinformowala, 2e
otwiera dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii uzieli udzial:

o Radny Jaroslaw Chmielewski
o Przewodniczqca Rady Miasta Ewa Szczepafiska

7



Przedstawiciel Klubu Konfederacji Miasta Woclawek Pan Pawel Rudnicki bqdqcy
stronq wnoszAca petycjq, kt6ry w swojej wypowiedzi zadeklarowal ponadto, 2e

wycofana zostanie inicjatywa uchwalodawcza w sprawie sprzeciwu wobec
utworzenia we Wlcclawku Centrum Integracji Cudzoziemc6w gdyz podjqta przez
Radq Miasta Uchwala w sprawie sprzeciwu wobec relokacji nielegalnych
migrant6w na teren miasta Woclawek oraz utwozenia Centrum Integracji
Cudzoziem c6w wyczerpuje zagad n ieni e bed Ace pzedm iotem zlo2onej i n i cjatywy
uchwalodawczej.
Radny Jaroslaw Chmielewski
Przewodniczqca Rady Miasta Ewa Szczepafiska
Radna I rena Vukovid-Kwiatkowska

Wobec wyczerpania zgloszeri do udzialu w dyskusji Pzewodniczqca Rady Miasta
poddala pod glosowanie ww. projekt uchwaly.

Glosowano w sprawie:

Uchwaly w sprawie rozpatrzenia petycji Klubu Konfederacji Miasta Woclawek.

Wvniki qlosowania

ZA:18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIE: 0, BRAK GLOSU: 1, NIEOBECNI: 4

Wvniki imienne:

zA (18)

Ewelina Brodziriska, Jaroslaw Chmielewski, Janusz Dqbczyriski, Jakub Girczyc, Andrzej
Golqbieski, Krzysztof Grzqdziel, Joanna Hofman-Kupisz, Marlena Korpalska, Wanda
Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elzbieta Rutkowska, Ewa Szczepafiska, Szymon
Szewczyk, Daniel Tobjasz, lrena Vukovi6-Kwiatkowska, Marek Wasielewski, Katarzyna
Zarqbska, Janusz Zi6tkowski

PRZECTW (0)

WSTRZYMUJE StE (0)

BRAK GLOSU (1)
Domicela Kopaczewska

NTEOBECNt (4)
lgor Griszczuk, Ewa Hupalo, J6zef Mazierski, Rafal Sobolewski

o

o

a



Po zakoficzeniu procedury glosowania Pzewodniczqca Rady Miasta poinformowala o

wynikach glosowania, stwierdzajqc ponadto, 2e w rezultacie pzeprowadzonego
glosowania uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Ad. 4

Zamknigcie obrad.

Wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia, Przewodnicz4ca Rady Miasta Radna Ewa
Szczepahska zakorlczyla obrady XIX sesji Rady Miasta Wtoclawek, kt6re odbyty siq w
dniu 3 czenuca 2025 roku.

Przewodniczaca
Rady Miasta lfocy'wek

Ag-
Ewa Szczep{rtsta

Przygotowala: Jolanta Sk}adanowska
Gl6wny Specjalista ds. obslugi Rady Miasta
Przygotowano przy pomocy pfogmmu app.es€sja.pl


